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MSCI中国 A50互联互通 人民币 指数（人民币）  
MSCI中国A50互联互通人民币指数根据MSCI中国A50互联互通指数构建，并且拥有与MSCI中国A50互联互通指 数相同的成分股。该指数

仅覆盖可通过“互联互通”机制买卖的证券。MSCI中国A50互联互通人民币指数基于中 国A股上市证券，以在岸人民币汇率（CNY）计算。

该指数旨在反映50只大型证券的表现，这些证券代表各个全 球行业分类标准（GICS®）行业板块,并反映MSCI中国A股指数的行业板块权

重配置。 

有关指数方法论的完整描述，请参阅指数方法论—— MSCI。 

累计指数表现—价格收益（美元） 

(2022年11月至2025年6月） 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

年度表现 (%) 

年份 

MSCI 中国 A50 互联

互通人民币指数 

MSCI 中国 A

股指数 

2024 17.13 11.94 

2023 -16.99 -13.59 

2022 -20.44 -20.73 

2021 -3.70 -0.83 

2020 39.33 32.27 

2019 35.20 35.45 

2018 -22.86 -28.00 

2017 38.41 19.71 

2016 -3.88 -11.21 

2015 -1.56 6.76 

2014 48.59 48.05 

2013 -12.89 -8.48 

 

指数表现—净回报率(%) （2025年 6月30日） 

 
 

年化 
          基本面（2025年6月30日） 

 

  指数 1 个月 3 个月 1 年 年初至今 3 年 5 年 10 年 
2012年11月

30日以来 
股息收益率 

(%) 

市盈率 远期市盈率 市净率 

MSCI 中国A50互联互通人民币指数 
1.88 0.82 9.88 0.37 -5.77 0.02 1.68 6.16 2.59 13.90 12.73 1.76 

MSCI 中国A股指数 2.39 1.10 12.35 0.29 -5.32 -0.97 -1.41 4.63 2.45 16.12 13.35 1.61 

 

指数风险和回报特征 （2025年 6月30日） 

                                                                年化标准差(%)2  最大回撤率 

指数 换手率 (%) 1 

3 年 5年 10年 

  
(%) 期间：年年年年-月月-日日 

MSCI 中国A50互联互通人民币指数 
18.30 20.27 20.41 20.13 

  
50.08 2021-02-15—2024-02-02 

MSCI 中国A股指数 
6.36 19.30 18.96 19.94 

  
48.07 2015-06-08—2019-01-03 

 

1 过去12个月    2 基于月度总收益数   
 
 
 
 

 

*互联互通机制是为了连接中国大陆（上海和深圳）与香港证券市场之间的交易和清算而建立的。机制涵盖北向和南向交易：通过北向交易，国际投资者可以透过香港交易所进行

中国内地合格证券的交易， 而通过南向交易，内地投资者可以透过上海和深圳交易所进行香港合格证券的交易。 

MSCI中国A50互联互通指数于2021年8月20日推出。推出之前的数据是回溯测试数据（即假设指数存在，在该时间段内的指数表现估值）。回溯测试表现结果与实际结果往往存在

实质性差别。过往表现（无论是实际表现或回溯测试表现）不代表或保证未来表现。 

  

MSCI 中国A50互联互通指数  

MSCI 中国A股指数 

 

https://www.msci.com/indexes/index-resources/index-methodology
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因子—影响风险及回报的主要敞口  

MSCI FACTOR BOX       

 
 

 

 

各行业权重 
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4.66% 

 
3.12% 

 
1.22% 

 
0.92% 

 
25.95% 

 
 
 

 

 金融 25.95%  信息技术16.39%  工业 14.94% 

 日常生活消费品 10.81%  原材料  9.35%  非日常生活消费品 6.56% 

 医疗保健6.08%  公用事业  4.66%   能源 3.12%  通讯业务1.22% 

 房地产 0.92% 

指数指标 
 

MSCI中国A50互联互通人民币指数 

成分股数量 50  

 

市值（百万元人民幣） 
 

指数 5,136,572.00  

最高 353,918.44 

最低 21,274.36 

平均 102,731.44 

中位数 79,506.53 

前十大成分股 

 
流通调整后市值  

(十億人民幣) 

 
指数权重(%) 

行业板块 

宁德时代 A (HK-C) 353.92 6.89 工业 

紫金矿业 A (HK-C) 337.06 6.56 原材料 

贵州茅台 A (HK-C) 307.17 5.98 日常生活消费品 

比亚迪 A (HK-C) 237.28 4.62 非日常生活消费品 

招商银行 A (HK-C) 221.26 4.31 金融 

长江电力 A (HK-C) 190.14 3.7 公用事业 

海光信息 A (HK-C) 185.31 3.61 信息技术 

恒瑞医药 A (HK-C) 171.21 3.33 医疗保健 

富士康 A (HK-C) 159.15 3.1 信息技术 

万华化学 A (HK-C) 143.03 2.78 原材料 

总计 2,305.52 44.88  

MSCI FaCS 

MSCI EaCS.提供相对子 

宽基全球指数 MSCIACWIIMI的绝对因子敞口。 

中立因子放口（EaCS =0）表示 MSCI ACWI IMI。 

 MSCI 中国A股指数 
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FACTOR BOX和FaCS方法论 

MSCIFaCS是评估和报告股票投资组合因子特征的标准方法（MSCI FaCS法）。MSCI FaCS由因子大类（例如价值、规模、动量、

质量、收益率和波动性）组成，这些因子大类已在学术文献中广泛研究，并被MSCI 研究部确认为股票投资组合风险和回报的主要

驱动因素。这些因子大类整合了最新的Barra全球股权因子风险模型GEMLT的16个因子（例如市净率、盈利/股息收益率、长期反

转、杠杆率、盈利变动性/质量、贝塔值）构建，旨在使基金对比透明和直观，便于使用。依托MSCI FaCS构建的MSCI Factor Box

提供了可视化功能，旨在轻松比较基金/指数及其基准对于6个因子大类的绝对敞口，这些因子大类经历史验证，拥有长期的超额

市场回报。 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 
About MSCI 

MSCI is a leading provider of critical decision support tools and services for the global investment community. With over 50 years of expertise in research, data and technology, we power 
better investment decisions by enabling clients to understand and analyze key drivers of risk and return and confidently build more effective portfolios. We create industry-leading research-
enhanced solutions that clients use to gain insight into and improve transparency across the investment process. To learn more, please visit www.msci.com. 

The information contained herein (the “Information”) may not be reproduced or redisseminated in whole or in part without prio r written permission from MSCI. The Information may not be used 
to verify or correct other data, to create any derivative works, to create indexes, risk models, or analytics, or in connection with issuing, offering, sponsoring, managing or marketing any 
securities, portfolios, financial products or other investment vehicles. Historical data and analysis should not be taken as an indication or guarantee of any future performance, analysis, 
forecast or prediction. None of the Information or MSCI index or other product or service constitutes an offer to buy or sell, or a promotion or recommendation of, any security, financial 
instrument or product or trading strategy. Further, none of the Information or any MSCI index is intended to constitute investment advice or a recommendation to make (or refrain from 
making) any kind of investment decision and may not be relied on as such. MSCI ESG and climate ratings, research and data are produced by MSCI ESG Research LLC, a subsidiary of 
MSCI Inc. MSCI ESG Indexes, Analytics and Real Estate are products of MSCI Inc. that utilize information from MSCI ESG Research LLC. MSCI Indexes are administered by MSCI Limited 
(UK) and MSCI Deutschland GmbH. The Information is provided “as is” and the user of the Information assumes the entire risk of any use it may make or permit to be made of the Information. 
NONE OF MSCI INC. OR ANY OF ITS SUBSIDIARIES OR ITS OR THEIR DIRECT OR INDIRECT SUPPLIERS OR ANY THIRD PARTY INVOLVED IN MAKING OR COMPILING THE INFORMATION (EACH, AN 
“INFORMATION PROVIDER”) MAKES ANY WARRANTIES OR REPRESENTATIONS AND, TO THE MAXIMUM EXTENT PERMITTED BY LAW, EACH INFORMATION PROVIDER HEREBY EXPRESSLY DISCLAIMS 
ALL IMPLIEDWARRANTIES, INCLUDING WARRANTIES OF MERCHANTABILITY AND FITNESS FOR A PARTICULAR PURPOSE. WITHOUT LIMITING ANY OF THE FOREGOING AND TO THE MAXIMUM EXTENT 
PERMITTED BY LAW, IN NO EVENT SHALL ANY OF THE INFORMATION PROVIDERS HAVE ANY LIABILITY REGARDING ANY OF THE INFORMATION FOR ANY DIRECT, INDIRECT, SPECIAL, PUNITIVE, 
CONSEQUENTIAL (INCLUDING LOST PROFITS) OR ANY OTHER DAMAGES EVEN IF NOTIFIED OF THE POSSIBILITY OF SUCH DAMAGES. The foregoing shall 

not exclude or limit any liability that may not by applicable law be excluded or limited. Privacy notice: For information about how MSCI collects and uses personal data, please refer to our 
Privacy Notice at www.msci.com/legal/privacy-notice 
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